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P R O T O K Ó Ł  Nr  V/07 
 

z sesji rady Gminy Mokrsko odbytej w dniu 26 lutego 2007 roku w sali konferencyjnej 
Urzędu Gminy Mokrsko pod przewodnictwem pani Sabiny Sokół – Przewodniczącej 
Rady Gminy 
 
Ustalona liczba radnych  - 15 
Faktyczna liczba radnych  - 15 
Liczba radnych obecnych na sesji - 15 
 
Radni Rady Gminy obecni na sesji: 
1.Braliński Zbigniew 
2.Dudek Czesław 
3.Gładysz Irena 
4.Grześlak GraŜyna 
5.Juszczak Jan 
6.Kmiecik Jan 
7.Majtyka Grzegorz 
8.Mielczarek Marek 
9.Piśniak Arkadiusz 
10.Podyma Zbigniew 
11.Rzepka Wiesław 
12.Słowik Zdzisław 
13.Sokół Sabina 
14.Strózik Teresa 
15.Szaniec Wojciech 
 
Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:  
1.Tomasz Kącki - Wójt Gminy 
2.Wacław Urbaniak - Sekretarz Gminy 
3.Kowalska Halina - insp.w Urzędzie Gminy 
4.Marczak Beata  - insp.w Urzędzie Gminy 
5.Jan Jesionek  - Kierownik BP ARiMR w Wieluniu 
6.Stefaniak Natalia - redaktor Kulis Powiatu 
7.Teresa Szmigiel - Prezes ZO ZNP w Mokrsku 
8.Ptak GraŜyna  - sołtys sołectwa Jasna Góra 
9.Wróbel Stanisław - sołtys sołectwa Brzeziny 
10.Szkudlarek Zbigniew- sołtys sołectwa Komorniki 
11.Szajsner Beata - sołtys sołectwa Krzyworzeka II 
12.Wiesława Czart - sołtys sołectwa Chotów 
13.Ciura ElŜbieta - sołtys sołectwa Mątewki 
14.Komor Danuta  - sołtys sołectwa Mokrsko II 
15.Braliński Stanisław- sołtys sołectwa Motyl 
 
 
Ogółem w obradach  sesji udział wzięło 30 osób. 
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Porządek obrad sesji: 
 

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 
2.Ustalenie porządku obrad 
3.Przyjęcie protokółu z IV sesji Rady Gminy 
4.Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 
5.Informacja przedstawiciela ARIMR na temat bieŜących spraw związanych z    dopłatami 
   unijnymi 
6.Zapoznanie z działalnością Stowarzyszenia Lokalnej Grupy Działania „Zakole Warty” 
7.Informacja Wójta Gminy o działalności między sesjami 
8.Uchwalenie regulaminu wynagradzania nauczycieli na 2007 rok 
9.Uchwalenie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
   Alkoholowych na 2007 rok 
10.Podjęcie uchwał w sprawie: 
     a/zaliczenia drogi na terenie Gminy Mokrsko do kategorii dróg gminnych 
     b/uchwalenia stawek za lokale uŜytkowe 
     c/utworzenia i przyjęcia statutu Gminnej Biblioteki Publicznej w Mokrsku 
11.Informacja na temat przekształcenia gminnej orkiestry dętej w orkiestrę straŜacką dętą w 
     OŜarowie 
12.Interpelacje, zapytania i wolne wnioski 
13.Zamknięcie obrad sesji 
 

 
P u n k t  1 

 
Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocno ści obrad  

 
Pani Sabina Sokół Przewodnicząca Rady - otworzyła V sesję Rady Gminy, powitała 
wszystkich obecnych i następnie stwierdziła wymagane kworum do podejmowania uchwał i 
wniosków. 
  

 
P u n k t  2 

 
Ustalenie porz ądku obrad  

 
Pani Sabina Sokół, Przewodnicząca Rady – Porządek obrad Szanowni Radni otrzymali 
łącznie z zaproszeniem na sesję, nie mniej pozwolę sobie go odczytać. 
1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 
2.Ustalenie porządku obrad 
3.Przyjęcie protokółu z IV sesji Rady Gminy 
4.Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 
5.Informacja przedstawiciela ARiMR na temat bieŜących spraw związanych z dopłatami 
   unijnymi 
6.Zapoznanie z działalnością Stowarzyszenia Lokalnej Grupy Działania „Zakole Warty” 
7.Informacja Wójta Gminy o działalności między sesjami 
8.Uchwalenie regulaminu wynagradzania nauczycieli na 2007 rok 
9.Uchwalenie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
   na 2007 rok 
10.Podjęcie uchwał w sprawie: 
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     a/zaliczenia drogi na terenie Gminy Mokrsko do kategorii dróg gminnych 
     b/uchwalenia stawek za lokale uŜytkowe  
11.Interpelacje, zapytania i wolne wnioski 
12.Zamkniecie obrad sesji 
 
Czy do przedstawionego porządku obrad dzisiejszej sesji są uwagi? 
 
Pan Wacław Urbaniak, Sekretarz Gminy -  chciałbym abyśmy porządek obrad uzupełnili o 
podjęcie uchwały w sprawie utworzenia i przyjęcia statutu Gminnej Biblioteki Publicznej w 
Mokrsku. Temat był dyskutowany na wszystkich komisjach merytorycznie, stąd uwaŜam, Ŝe 
po takiej konsultacji moŜemy podjąć juŜ uchwałę. Proponuję ująć ten temat w punkcie 10c. 
Radny Majtyka Grzegorz – na zebraniu straŜackim w OŜarowie została podjęta uchwała o 
powołaniu orkiestry dętej w OŜarowie. Orkiestra, która działa w OŜarowie nie ma 
umiejscowienia i umocowania prawnego. Chciałbym w punkcie 10 d uwzględnić informację 
o tej orkiestrze jak ma funkcjonować. 
Radny Dudek Czesław – kiedy orkiestra powstawała mówiono, Ŝe ma to być gminna orkiestra 
dęta. Na tej podstawie  została powołana. Gdyby było wiadomo, Ŝe jest to orkiestra straŜacka, 
to na owe czasy nie było potrzeby aby w gminie były 2 orkiestry dęte straŜackie. UwaŜam, Ŝe 
naleŜy pozostawić tak jak było tj: 1 orkiestrę dętą gminną i 1 orkiestrę dętą straŜacką w 
Słupsku. Po co nam 2 orkiestry dęte straŜackie. 
Radny Majtyka Grzegorz – Nic się nie zmieni jeśli chodzi o samo działanie tej orkiestry. W 
tej chwili orkiestra zawieszona jest w próŜni. Chcemy się starać o środki finansowe na zakup 
instrumentów a straŜ jako organizacja pozarządowa ma swój NIP, REGON  i  moŜe ubiegać 
się o dotacje. Jest uchwała OSP w OŜarowie o powołaniu orkiestry straŜackiej. 
Pani Sabina Sokół, Przewodnicząca Rady Gminy  -  do porządku obrad doszły nam w punkcie 
10, ppunkty c i d. W związku z tym proszę o przegłosowanie: kto jest za porządkiem obrad 
sesji z zaproponowanymi zmianami? 
Wójt Gminy -  proponuję temat orkiestry uwzględnić jako punkt 11 porządku obrad. Nie 
będzie to podjęcie uchwały o powołaniu orkiestry, ale informacja na temat powołania dętej 
orkiestry straŜackiej w OŜarowie. 
Przewodnicząca Rady, Sabina Sokół – 
Punkty od 1 do 9 pozostają bez zmian, natomiast pozostałe punkty otrzymują brzmienie: 
Punkt 10. „Podjęcie uchwał  w sprawie: 
       a/ zaliczenia drogi na terenie gminy Mokrsko do kategorii dróg gminnych 
       b/ uchwalenie stawek za lokale uŜytkowe 
       c/ utworzenie i przyjęcie statutu Gminnej Biblioteki Publicznej w Mokrsku 
Punkt.11 Informacja na temat  przekształcenia Gminnej orkiestry dętej  w orkiestrę dętą 
straŜacką w OŜarowie 
Punkt 12. Interpelacje, zapytania i wolne wnioski 
Punkt 13. Zamknięcie obrad sesji 
Proszę o przegłosowanie: kto jest za porządkiem obrad sesji z zaproponowanymi zmianami. 
 
Porządek obrad sesji przedstawiony przez panią Przewodniczącą wraz z zmianami 
został przyjęty jednogłośnie. 
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P u n k t  3 
 

Przyjęcie protokółu z IV sesji Rady Gminy  
 

 
Pani Sabina Sokół, Przewodnicząca Rady Gminy – Protokół z IV sesji był wyłoŜony na sali 
obrad przed sesją. Czy do protokółu są jakieś uwagi? Czy przyjmujemy go odczytaniem czy 
bez? 
 
Protokół IV sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie bez odczytywania. 
 

 
P u n k t  4 

 
Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków  

 
 
Do Komisji Uchwał i Wniosków zgłoszono radnych: Piśniaka Arkadiusza, Juszczaka Jana i 
Mielczarka Marka . 
 
Zaproponowany skład Komisji Uchwał i Wniosków  został jednogłośnie przyjęty. 
 

 
P u n k t  5 

 
Informacja przedstawiciela ARiMR na temat bie Ŝących spraw  

związanych z dopłatami unijnymi  
 

 
Pan Jesionek Jan – Dyrektor Biura Powiatowego ARiMR 
Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panowie sołtysi! Zaproszenie na sesję przyjąłem z 
wielką satysfakcją, dlatego, Ŝe czas jest trudny, problemów róŜnych jest wiele, interpretacji 
przepisów jest tak duŜo, Ŝe dzisiaj naleŜy się Państwu kilka słów wyjaśnień. 
Agencja, którą kieruję juŜ 4 rok jest  Agencją płatniczą. My nie mamy roli szkoleniowej ani 
ustawodawczej. My tylko rozpatrujemy wnioski rolników. Od tego roku nie ma 
beneficjentów,  są tylko rolnicy. 
W latach 2004-2006 wypłaciliśmy 105 mln zł w powiecie wieluńskim. Pod kaŜdą z tych 
wypłat musiałem się podpisać jako kierownik. Poza kierownikiem Biura nie ma innej 
instytucji, która przywróciłaby rolnikowi płatność. JeŜeli rolnik się odwoła i decyzja 
kierownika zostanie uchylona to i tak zobowiązany jest on do ponownego rozpatrzenia 
wniosku i wydania nowej decyzji.  
Dla Gminy Mokrsko wypłaciliśmy 11 mln zł. Na rok przypada średnio około 4 mln zł.  
Wniosków o dopłaty z Gminy Mokrsko w roku ubiegłym było 780. Dziwię się, Ŝe tylko tyle, 
bo rolników jest ponad 1100.  Dlaczego tylko tyle, pytanie pozostawiam Państwu jako 
gospodarzom tego terenu. Ja uwaŜam, Ŝe powinno być wniosków 1100.  
11 mln dla Mokrska, które otrzymali rolnicy weszło w Ŝycie tej Gminy, niezaleŜnie czy w 
sprawy prywatne czy słuŜbowe. Pieniądze, które otrzymują od nas rolnicy, są to w100% ich 
pieniądze. Nie ma do nich prawa komornik sądowy, urząd skarbowy ani  inny chętny, który 
uwaŜa, Ŝe od rolnika pieniądze mu się naleŜą. Te pieniądze decyzją Unii Europejskiej są 
uwolnione od wszelkich zakusów brania ich na poczet zaległości. Są to pieniądze czyste bez 
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podatku. Zadbać naleŜy aby było ich jak najwięcej. Wnioski muszą być jednak dobrze 
sporządzone zgodnie z przepisami. Nie moŜna na ten sam hektar składać 2 wniosków. 
80% z 11 mln , które trafiły do rolników Gminy Mokrsko są to środki unijne, a 20%  to środki 
krajowe z budŜetu premiera Kaczyńskiego. 
Do pomocy rolnikom przy sporządzaniu wniosków jest powołana jednostka WODR. Na 
Waszym terenie jest doradca WODR, który winien słuŜyć pomocą rolnikom. Chciałbym aby 
doradztwo rolnicze w powiecie wieluńskim i w Mokrsku spełniło swoją rolę przy 
wypełnianiu wniosków. Wnioski na ten rok są trudne i rolnicy będą potrzebować pomocy.  
 Od 1 stycznia br weszły nowe pieniądze, o które toczy się spór na samej górze. 
Dyskutuje się na temat dopłat do gospodarstw niskotowarowych. Jedni chcą aby były 
gospodarstwa niskotowarowe, drudzy nie. 
Na 98 mld zł jakie  otrzymaliśmy na ten rok z Unii Europejskiej, gospodarstwa 
niskotowarowe stanowią niewielki udział, a mogą spowodować, Ŝe program zostanie 
zablokowany. Na dzień dzisiejszy nie mamy ani jednego rozporządzenia odnośnie składania 
wniosków. Dzisiaj nie umiałbym przyjąć Ŝadnego wniosku, ani wydać decyzji, poniewaŜ nie 
ma delegacji rządowych w postaci rozporządzeń. Rolnicy nie mają równieŜ wniosków, które 
powinni mieć. Mam na myśli wnioski spersonalizowane. 
Pragnę zauwaŜyć , Ŝe rolnicy wypełniając wnioski nie doceniają  informacji na temat swojego 
konta. W tym roku cofnęło się ponad 1000 wypłat w powiecie wieluńskim. Pieniądze 
przekazywane do banku wracają się, gdyŜ podane konto jest nieczynne. 
Niektórzy mówią, Ŝe na lata 2007-2013 jest b.duŜo pieniędzy. Mówiąc jednak uczciwie to nie 
jest ich aŜ tak duŜo jeśli chodzi o naszego rolnika.  Z 298 mld zł 60 mld idzie na ścianę 
wschodnią aby wyrównać szanse rolników zamieszkujący tereny Polski wschodniej. Jest 
obawa, Ŝe rolnicy z białostockiego, lubelskiego czy świętokrzyskiego nie są w stanie tych 
pieniędzy wykorzystać. Niewykorzystane pieniądze trzeba będzie zwrócić Unii Europejskiej. 
Jest to jedno z zagroŜeń. 
Podział pieniędzy wśród polityków budzie wiele kontrowersji i emocji. Dlaczego nie wzięto 
pod uwagę gospodarstw niskotowarowych? PrzecieŜ dopłata do gospodarstw 
niskotowarowych  stanowi pomoc dla tych rolników, którzy są na krawędzi i zastanawiają się 
czy zlikwidować gospodarstwo czy nie. Są to gospodarstwa 3-7 ha, gdzie jest jakaś świnka, 
krówka, których  w naszym powiecie jest większość. Osobiście uwaŜam, Ŝe kaŜdy rolnik 
powinien otrzymać pomoc na gospodarstwo niskotowarowe, aby przekonał się czy warto 
dalej gospodarować  i stać się gospodarstwem wysokotowarowym czy przekazać swoje 
gospodarstwo za rentę następcy. 
Między 29 lutym a 3 marca ma zapaść decyzja w sejmie czy będą dopłaty dla gospodarstw 
niskotowarowych czy nie. 
Rodzi się pytanie czy dawanie tylu pieniędzy na ścianę wschodnią jest zasadne, czy rolnicy 
zamieszkujący te tereny są w stanie je wykorzystać, czy nie lepiej część z nich przekazać 
rolnikom z centralnej Polski. 

Kolejna sprawa, to zaniŜone programy regionalne. Programy składane przez gminy 
czy powiat nie znajdują w urzędach marszałkowskich odpowiednich kwot pieniędzy, wnioski 
są cofane. Tylko parę procent wniosków składanych przez samorządy zyskało poparcie. 

Następny problem. JeŜeli byłby znany podział pieniędzy to nie wiemy jak je 
wydatkować. Brak jest rozporządzeń. To co dzisiaj powiem nie ma pokrycia w przepisach. 
Jest to tylko moja  sugestia czy przypuszczenie poniewaŜ mam juŜ pewne doświadczenie. 

Czy spodziewać się naleŜy zmiany rozporządzeń, które dotychczas obowiązywały, 
oczywiście , Ŝe tak.  Zmiany w kaŜdym programie są  proponowane. Czy są to zmiany dobre 
czy złe, sami ocenicie. 

Wniosek obszarowy na rok 2007 nie wiem kiedy otrzymacie. Instytucja, która wygrała 
przetarg została zaskarŜona. Sprawa jest w arbitraŜu. 
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Wniosek został tak skonstruowany, Ŝe w jednym wniosku,  jednym podpisem moŜna się 
starać aŜ o 6 pomocy. To mnie właśnie załamuje jako kierownika, gdyŜ moŜna się w tym 
pomylić. 
Dzisiaj  na naszej tablicy w Urzędzie Gminy wywiesiłem wzór wniosku i instrukcję jego 
wypełniania. Wniosek wraz z instrukcją jest równieŜ dostępny na stronie internetowej 
Agencji, moŜna równieŜ otrzymać dokumenty u nas w Biurze. 

Pierwszą dopłatą jest dopłata obszarowa gdzie są 3 róŜne dopłaty tj.jednolita czyli do 
czystego gruntu, sadów, kapusty do ziemniaków jadalnych. Na ten rok nie ma jeszcze znanej 
kwoty, w ub.roku była to kwota 276 zł do 1 ha. Rolnicy muszą wykazać wszystkie działki 
ewidencyjne jakie posiadają w ewidencji, nawet las, wodę, pod zabudowaniami. W działkach 
rolnych będzie pokazywał przede wszystkim grunty dopłat jednolitych, czyli tych w których 
nie przysługują inne dopłaty.  
Druga dopłata uzupełniająca jest wysoka bo wynosi około 300 zł. Jest ona co roku ogłaszana 
przez Ministra Rolnictwa, który podaje jakie rośliny moŜemy zaliczyć do dopłat 
uzupełniających. Do tej pory były wszystkie zboŜa i uŜytki zielone czyli łąki, pastwiska i 
tzw.tuzy. W tym roku tuz nie będzie, natomiast będzie dopłata z zaleŜności od ilości zwierząt. 
Kto  miał do 30 marca 2006 w gospodarstwie choćby 1 przeŜuwacza /krowę, owcę, kozę/ 
dopłatę otrzyma. Ci co po 1 marca 2006r załoŜyli zwierzęta, będą musieli spełnić inne 
warunki. UwaŜam, Ŝe jest to pewna niesprawiedliwość. Na 1 ha będzie musiała być określona 
ilość przeŜuwaczy. Na dzień dzisiejszy nie wiadomo ile. Nie ma rozporządzenia, które 
określałoby ile przeŜuwaczy ma być na 1 ha.. Polacy nie mogą uzgodnić z Unią jaka to ma 
być ilość. Unia nie chce rozbudowy naszych stad.  Jest to trzecia dopłata tzw. zwierzęca. 
Kolejna  czwarta dopłata  jest energetyczna, której do tej pory nie było. Dotyczy ona 
produkcji wszelkiego rodzaju roślin energetycznych na opał typu wierzba szwecka oraz inne, 
które przemielone, sprasowane i w postaci brykietów są przeznaczone do spalania. 
ekologicznego. Rolnik , który chciałby np. posadzić wierzbę energetyczną aby otrzymać 
dopłatę musi mieć  umowę z zakładem produkcyjnym, Ŝe wyprodukowaną przez niego 
wierzbę w takiej a takiej ilości odbierze i przetworzy.  Wysokość dopłaty energetycznej 
wynosi 45 euro do ha. Jest to najdroŜsza roślina  jeśli chodzi o dopłaty. 
Piątą dopłatą jest  dopłata cukrowa do buraków cukrowych. Sama nazwa wskazuje, Ŝe jest to 
cukier czyli jest to dopłata do buraków cukrowych. Rolnik musi buraki dowieźć do cukrowni, 
która  powinna podpisać z nim umowę na odbiór surowca. Kopię tej umowy Agencja musi 
otrzymać. W ubiegłym roku były tylko 32 dopłaty cukrowe w powiecie wieluńskim. 
Spowodowane jest to tym, Ŝe została zlikwidowana cukrownia w Wieluniu  Kiedyś rolników, 
którzy uprawiali buraki cukrowe było 2200.  
Szóstą dopłata jest ONW. Jest to jedyna dopłata pięcioletnia. JeŜeli rolnik  coś zrobi z 
gospodarstwem objętym tą dopłatą np .sprzeda czy przekaŜe córce pod budowę 0,5ha  
konsekwencje tego są takie: rolnik musi kupić 0,5ha gdzie indziej i uzupełnić bazę, która miał 
w pierwszym roku albo zwrócić wszystkie pieniądze. 
JeŜeli gospodarstwo byłoby sprzedawane lub przekazywane dzieciom za rentę to kupujący lub 
dzieci muszą złoŜyć oświadczenie, Ŝe będą nadal prowadzili gospodarstwo w ramach ONW. 
Czas na złoŜenie oświadczenia wynosi 14 dni od zawarcia aktu notarialnego. Bardzo często 
się zdarza, Ŝe rolnicy przychodzą po miesiącu. 
 Pragnę zwrócić uwagę, Ŝe wnioski jakie rolnicy składają muszą być zgodne z 
wnioskami dotyczącymi innej pomocy np.na gospodarstwa niskotowarowe czy poplony. Nie 
moŜe być tak, Ŝe w jednym wniosku na tej samej działce jest Ŝyto a w drugim łąka. 
W związku z tym rolnicy powinni korzystać z pomocy doradcy WODR. RównieŜ jeŜeli 
zajdzie potrzeba  moŜemy oddelegować na 1 dzień w tygodniu swojego pracownika do 
pomocy. Wnioski obszarowe są trudne, jest 6 pomocy w jednym wniosku 
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 JeŜeli chodzi o renty strukturalne, to nie ma jeszcze rozporządzenia. Wiemy jednak, Ŝe 
mają być pewne zmiany. Przede wszystkim zmienia się wysokość renty. Maksymalna 
wysokość renty wynosi 150% najniŜszego wynagrodzenia tj.1500 zł, a było 2.300 zł.. 
NajniŜsza emerytura wynosi 850 zł. Aby otrzymać rentę strukturalną rolnik zobowiązany jest 
przekazać gospodarstwo w sposób trwały. MoŜe on nadal pracować w tym gospodarstwie 
jeśli zdrowie mu na to pozwala, nie moŜe tylko wziąć na siebie przychodu. 
Przejmujący gospodarstwo odpowiada za nie przez 5 lat. Dotychczas rolnik mógł przekazać 
1ha i otrzymał rentę. Od tego roku rolnik aby otrzymać rentę  strukturalną musi przekazać 
minimum 3 ha, a ten który przejmuje musi  łącznie posiadać gospodarstwo  o średniej 
wojewódzkiej , która na dzień dzisiejszy wynosi  6,9 ha. Oznacza to, Ŝe jeŜeli rolnik 
przekazuje 3 ha, to przejmujący musi zabezpieczyć sobie 3,9ha. W piątym roku 
gospodarowania rolnik musi osiągnąć dochód powyŜej 4SU. 
Radna Gładysz Irena – czy są to hektary przeliczeniowe czy fizyczne. 
Pan Jan Jesionek,  Kierownik  Biura Powiatowego ARiMR  - Są to hektary fizyczne. Poza 
tym osoba, która przejmuje gospodarstwo musi mieć wykształcenie rolnicze. JeŜeli 
przejmujący nie ma ani staŜu pracy w gospodarstwie rolnym ani wykształcenia, to 
ustawodawca daje 36-m-cy na uzupełnienie wykształcenia. 
Radny Szaniec -  czy jako staŜ pracy w gospodarstwie wystarczy, Ŝe dziecko pomagało 
rodzicom w pracy w gospodarstwie? 
Pan Jan Jesionek,  Kierownik  Biura Powiatowego ARiMR -  jeŜeli dziecko pracowało w 
gospodarstwie,  rodzic składa oświadczenie, Ŝe faktycznie tak było. Musi być jednak 
zachowany warunek, Ŝe opłacana była  za niego składka KRUS jako domownika. 
JeŜeli składki nie były odprowadzane, KRUS moŜe wydać zaświadczenie o opłacaniu składek 
pod warunkiem zapłacenia naleŜności na 3 lata wstecz. Jest to niebagatelna kwota, bo 
wynosząca od 3,5 -4 tys.zł. 
Radny Szaniec – wydaje mi się, Ŝe ta ustawa wyeliminuje wszystkich małych rolników, gdyŜ 
aby otrzymać rentę rolnik musi przekazać minimum 3 ha. 
Radny Majtyka Grzegorz -  młody rolnik po pięciu latach musi osiągnąć dochód powyŜej 
4SU z gospodarstwa, a  przy 3 ha jest to niemoŜliwe. 
Wójt Gminy  - średnia wojewódzka gospodarstwa jest równieŜ liczona przy kredytach 
pomostowych. JeŜeli rolnik będzie miał mniejsze gospodarstwo nie będzie mógł skorzystać z 
takich kredytów preferencyjnych, a tylko moŜe wziąć kredyt komercyjny powyŜej 10-14%. 
Radny Majtyka – uwaŜam, Ŝe dopóki nie zmieni się sytuacja na rynku pracy powinny być 
dopłaty do gospodarstw niskotowarowych, poniewaŜ pomagają one przetrwać rolnikom. 
Pan Jan Jesionek,  Kierownik  Biura Powiatowego ARiMR -  pragnę jeszcze raz zwrócić 
uwagę na pewne sprawy przy wypełnianiu wniosków 
- rolnicy, którzy składają wnioski na poplony winni zwrócić uwagę co jest poplonem. Nie 
   moŜe być tak, Ŝe Ŝyto zasiane jako poplon przechodzi 1 marca jako plon główny. Jedno 
  zboŜe nie moŜe przechodzić 2 pomoce. 
- Przy gospodarstwach niskotowarowych rolnik w 3 roku składa oświadczenie na co wydał 
   pieniądze i musi mieć potwierdzenie w postaci faktur. Bardzo proszę o przygotowanie się 
   do 3 roku. 
- Grunty rolne zalesione wg rozporządzenia Ministra Rolnictwa są to zalesienia na gruntach 
   rolnych i przez kolejnych 5 lat jest to ziemia R-rolna. We wniosku nie moŜna pisać, Ŝe są 
   to lasy. MoŜna ewentualne napisać, Ŝe lasy na gruntach rolnych. W piątym roku komisja z 
   Nadleśnictwa dokonuje oceny zalesienia i przekwalifikuje grunty rolne na leśne. 
- We wniosku muszą być wymienione wszystkie działki. 
- Podany musi być aktualny rodzaj uŜytkowania gruntów. Bardzo często co innego jest na 
   gruncie, co innego w geodezji, czy w akcie notarialnym lub księgach wieczystych.  
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   Część odpowiedzialności za taki bałagan ponosi Państwo. Odbyły się bowiem scalania 
gruntów. Geodezja często dokonuje samodzielnie zmian numerów działek, wywiesza o tym 
informacje na    tablicy ogłoszeń, a nie powiadamia o tym rolników. 
Jest w sejmie wniosek poselski aby zrobić przekwalifikowanie gruntów na koszt państwa. 
Nikt nie chce jednak takiej decyzji podjąć. Koszt przekwalifikowania 1ha wynosi około 1.400 
zł. W roku 2007 we wnioskach nie naleŜy wpisywać nieaktualnego uŜytkowania gruntów. 
JeŜeli stwierdzę, Ŝe jest niezgodność uŜytkowania gruntów z ewidencja geodezyjną, będę 
wzywał rolników do napisania oświadczenia, Ŝe prawda jest taka jak we wniosku. 
Oświadczenie będą przesyłane do geodezji, czy z nich z korzystają , nie wiem. 
Radny Kmiecik – melioracja na naszej gminie była prowadzona w 60—latach. Po 
przeprowadzeniu melioracji grunty się osuszyły, łąki są pozaorywane. Od 40 lat jest 
faktycznie grunt orny, a w geodezji nadal figuruje łąka. Coś jest nie tak.  Poza tym były 
robione zdjęcia z samolotu, rolnicy otrzymali mapki i okazuje się, Ŝe w niektórych 
przypadkach nadal figuruje łąka pomimo, Ŝe dawno juŜ jej nie ma.. UwaŜam, Ŝe geodezja 
opiera się na starych mapach. 
Pan Jan Jesionek Kierownik  Biura Powiatowego ARiMR – Z Urzędu nie moŜna zrobić 
przekwalifikowania. Interpelacja w sprawie przekwalifikowania gruntów została przez 
posłów złoŜona w  sejmie. Nie ma odwaŜnego, kto by się tym problemem zajął, poniewaŜ są 
to koszty. 60-70% działek posiada nieaktualny stan uŜytkowania gruntów. 
Radny Jan Juszczak – od kiedy moŜna składać wnioski. 
Pan Jan Jesionek Kierownik  Biura Powiatowego ARiMR – wnioski moŜna składać od 15 
marca do 15 maja. Poza tym terminem jest okres 20 dni tzw.sankcyjny,  czyli za kaŜdy dzień 
opóźnienia potrąca się 1%. Po tym terminie zamyka się okres składania wniosków. 
Rozpoczyna się procedura sprawdzania wniosków pod względem kompletności, zgodności 
itd. Wnioski naleŜy składać w Biurze w Wieluniu. JeŜeli zajdzie potrzeba oddeleguję jeszcze 
1 pracownika, który będzie przyjmował wnioski w UG. 
Radny Szaniec – Były składane w UG wnioski o przekwalifikowanie gruntów. Jak jest z 
płatnością, rzekomo opłata miała wynosić 150 zł od 1 ha. Np .rolnik na działkę 5ha w tym 20 
arów podlega przekwalifikowaniu. Czy będzie płacił z 5ha czy z 20 arów. 
Pan Jan Jesionek Kierownik  Biura Powiatowego ARiMR – Na to pytanie nie odpowiem. 
Radny Wojciech szaniec – w gminie Mokrsko prawie wszystkie grunty są zmeliorowane. 
JeŜeli ktoś posadzi wierzbę na gruntach zmeliorowanych, to popsuje cały system osuszania 
gruntów. To samo dotyczy zalesienia. Czy ktoś czuwa na tym, czy Urząd Gminy wydaje 
zezwolenie na zasadzenie drzew. 
Pan Jan Jesionek Kierownik  Biura Powiatowego ARiMR – sprawa zalesień w Mokrsku jest 
mi nie znana. Pan Wójt musiałby odpowiedzieć na pytanie czy na gminie są przewidziane 
grunty pod zalesienie. 
Chce powiedzieć, Ŝe rolnik składając do nas wniosek na zalesienie musi dołączyć wypis z 
planu zagospodarowania przestrzennego gminy JeŜeli nie ma opracowanego planu 
zagospodarowania Gminy Wójt Gminy wydaje zaświadczenie, iŜ dana działka jest planowana 
do zalesienia. 
Radna Strózik – Mam zasadzony las. Otrzymałam zgodę z Urzędu Gminy na zalesienie oraz  
sadzonki z Nadleśnictwa. 2 lata las juŜ rośnie. Gdzie zgłosić aby był formalnie 
zaewidencjonowany. 
Pan Jan Jesionek Kierownik  Biura Powiatowego ARiMR –podobnie jak przy zalesieniach 
unijnych Komisja z Nadleśnictwa powinna ocenić nasadzenia i następnie przekwalifikować 
grunty orne na las.. Sprawę naleŜy zgłosić do Starostwa Powiatowego do p.Kowalczyka. 
Radny Braliński Zbigniew – jak wygląda płatność z tytułu zalesienia gruntów. 
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Pan Jan Jesionek Kierownik  Biura Powiatowego ARiMR -  Płatność ustała corocznie 
Minister Rolnictwa. Ogólnie mówiąc 1 ha lasu w ciągu 20 lat, to jest  to pomoc około 33 
tys.zł. 
W pierwszych latach pomoc jest większa, gdyŜ dochodzi koszt sadzonek. 
 
PoniewaŜ więcej pytań nie było Przewodnicząca Rady podziękowała za przybliŜenie spraw 
związanych z dopłatami unijnymi. Stwierdziła, Ŝe jeŜeli będzie pomoc ze strony WODR-u i 
Agencji  rolnicy powinni poradzić sobie z wypełnianiem wniosków. Szkoda tylko, Ŝe część 
rolników nie złoŜyła wniosków. 
 
 

P u n k t 6 
 

Zapoznanie z działalno ścią Stowarzyszenia  
Lokalnej Grupy Działania „Zakole Warty”  

 
Głos zabrał Sekretarz Gminy – Do referowania tego punktu był zaproszony Naczelnik 
Starostwa Powiatowego pan Zenon Kowalczyk. PoniewaŜ wypadł mu niespodziewany 
wyjazd do Sieradza proponuję przełoŜyć temat na następną sesję. 
Przewodnicząca Rady, Sokół Sabina -  wydaje mi się, Ŝe nie mamy innego wyjścia.  W 
związku z tym, Ŝe nie przyjechał na sesję pan Kowalczyk ze  Starostwa  i nie ma mam  kto 
tematu przedstawić punkt ten odkładamy na jedną z następnych sesji. 
 

 
P u n k t  7 

 
Informacja Wójta Gminy o działalno ści mi ędzy sesjami  

 
 
Wójt Gminy Tomasz Kącki – przedstawił sprawozdanie z pracy Wójta Gminy Mokrsko w 
okresie między sesjami tj 30 stycznia - 26 luty 2007./ sprawozdanie stanowi zał.Nr 1 do 
protokółu/ 
 
Dyskusja: 
Radny Wojciech Szaniec – JeŜeli wiatr zrzuci  część eternitu z dachu i trzeba będzie 
wymienić  pokrycie, jak wtedy postępować. 
Wójt Gminy -  właściciel budynku musi wezwać uprawnioną firmę do usunięcia eternitu. 
Średnia cena wynosi 5 zł od płyty. 
Radny Szaniec – łatwo wyliczyć, Ŝe za 100 m2 dachu firma skasuje5 tys.zł. 
Przewodnicząca Rady -  Problem z eternitem jest, poniewaŜ eternit pyli. Pan Wójt mówił, Ŝe 
Ŝywotność eternitu  wynosi 60 lat  plus 10 lat jeśli był pomalowany. Eternit u nas był 
zakładany w latach 70. Jest więc jeszcze trochę czasu  gdy eternit stanie się niebezpieczny. 5 
zł od płyty to jest b. duŜo. Na pewno  wszystkich nie będzie stać na  sprowadzenie firmy. Czy 
nasi rolnicy mają świadomość, ze nie wolno samemu ściągać eternitu. 
Wójt Gminy – będzie problem z garaŜami w Chotowie, jeŜeli będziemy chcieli je rozebrać. 
Informację na temat eternitu przygotujemy i roześlemy do sołtysów. 
Radny Dudek – Pan Wójt w swoim sprawozdaniu mówił o przetargach. Jako radni 
chcielibyśmy wiedzieć, które firmy wygrały. 
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Radna Strózik Teresa – dobrze byłoby aby informacja na temat azbestu dotarła do sołtysów w 
terminie do 9 marca br., gdyŜ będą przychodzić ludzie z podatkiem i będą mogli przeczytać 
kartki, które leŜą luźno na stole. 
Radny Dudek Czesław –  Czy miasto Wieluń wyraziło akces przystąpienia do budowy 
gazociągu wysokiego ciśnienia.  3-4 lata temu ówczesne władze niezbyt były przychylnie 
były nastawione do budowy gazociągu. Jak to wygląda sprawa na dzień dzisiejszy. 
Pan Wacław Urbaniak,Sekretarz Gminy – otrzymaliście Państwo informację pt.koncepcja 
doprowadzenia gazu do Wielunia. Na pierwszej stronie jest mapka. Na której narysowana jest 
ciemna linia i  kończy się między Chodowem a Krzyworzeka. Jest to zakończenie głównej 
nitki wysokiego ciśnienia, który idzie od nas do Bąkowa. Jest to stary ślad. 
Powiat wieluński był zainteresowany budową gazociągu dla przemysłowego wykorzystania 
jak i  wykorzystania w domkach prywatnych. Gaz na dzień dzisiejszy jest droŜszy od węgla, 
ale tańszy od propan butanu i oleju napędowego oraz ogrzewania elektrycznego. 
W ówczesnym okresie Polskie Górnictwo i Gazownictwo chciało połączyć rurociągi idące z 
Bąkowa przez Wieluń aŜ do Działoszyna itd. aby zaopatrzyć w gaz duŜe obiekty 
przemysłowe. Stosowali wówczas bardzo zaporowe warunki, kazali partycypować 
samorządom w kosztach budowy. Nastąpiła transformacja i  budowę gazociągu  przejęła 
firma Brzozowski z Opola, która z kolei przejęła kolejna firma Brzozowski. Tym razem firma 
Brzozowski powiedziała, Ŝe oni sieć sfinansują. Główna nitka pójdzie do Chotowa, tam 
będzie stacja rozprowadzająca od której będą się rozchodziły nitki do Mokrska, Skomlina, 
Białej. Wszystko macie Państwo narysowane na mapce. Narysowana na biało nitka jest to 
sieć gazociągu w poszczególnych gminach.  
Nie odpowiem na pytanie radnego Dudka czy miasto Wieluń wchodzi  w inwestycje czy nie. 
Na  spotkaniu w Sokolnikach był Burmistrz Wielunia oraz Wójtowie ościennych gmin. 
Wywnioskowałem, Ŝe jest akceptacja tej inwestycji poniewaŜ pan Burmistrz podkreślił, Ŝe po 
raz pierwszy firma mówi, Ŝe sfinansuje sieć do poszczególnych gmin. Firma liczy na to, Ŝe 
mieszkańcy zaakceptują propozycję budowy gazociągu. KaŜdy gospodarz, który jest 
zainteresowany  dostarczeniem gazu do domu,   firma zainstaluje mu skrzynkę na zewnątrz  
budynku, w której będzie reduktor i gazomierz. Za to   Ŝyczy sobie aby właściciel pokrył ¼ 
kosztów, które nie przekroczą 2 tys.zł. Instalacja gazownicza i wszystkie problemy związane 
z uzyskaniem pozwolenia z instalacji gazowniczej są po stronie właściciela domu. 
Jest to firma Odra-Warta, która wywodzi się ze spółki niemieckiej. W rejonie  Zielonej Góry 
z gazyfikowała juŜ 30 gmin. Teraz wchodzą w  rejony kieleckie i lubelskie. 
Z naszej strony liczą, Ŝe Rada Gminy na 10 lat obniŜy im podatek od nieruchomości, który 
wynosi 2% wartości inwestycji.  Gminy, w których został gazociąg połoŜony, obniŜyły im 
podatek od nieruchomości o 10%. 
Burmistrz Wielunia wyraził się, Ŝe jest to korzystna oferta. Firma ma nam przysłać projekt 
porozumienia. MoŜemy wówczas  zorganizować spotkanie i zaprosić przedstawiciela  tej 
firmy aby porozmawiać o szczegółach. UwaŜam, Ŝe jest to dobra propozycja dla  
mieszkańców Gminy, ale czy kaŜdego będzie stać na załoŜenie instalacji gazowej . 
Przewodnicząca Rady – dziękuje Sekretarzowi za przybliŜenie koncepcji rozprowadzenia 
gazu. Pragnę jednak zauwaŜyć, Ŝe jest to koncepcja i sieć przesyłowa do stacji redukcyjnej. 
Oprócz sieci przesyłowej musi być pobudowana sieć rozdzielcza. Dzisiaj nie będziemy 
podejmować Ŝadnej decyzji dotyczącej gazu. Jeśli będzie porozumienie będziemy nad tym 
dalej dyskutować. 
Radny Dudek – NaleŜałoby rozmawiać z Burmistrzem i Radą Miasta. Jeśli oni przystąpią do 
budowy gazociągu nasze koszty się zmniejszą.  
Sekretarz Gminy – Firma nie zrobi nic, co im się nie będzie opłacało. Nie czekają na 
deklaracje ciepłowni, ZUGiL-u czy Mleczarni. Twierdzą, ze będą negocjować z zakładami a 
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one się zgodzą. Firma finansuje całą inwestycję, a tylko koszty reduktora z gazomierzem 
ponosi właściciel. 
 Od marca chcą rozpocząć prace projektowe Twierdza, Ŝe w końcu roku w Mokrsku   gaz 
popłynie. Narzucają sobie b.duŜe tempo. Liczą na pozytywny odbiór społeczeństwa i 
zrozumienie przy projektowaniu. 
Wójt Gminy  teoretycznie zaleŜy duŜo od Gminy Mokrsko i jej mieszkańców. Sieć 
przesyłowa  oraz stacja redukcyjna idzie polami, natomiast do Skomlina gaz cofa się przez  
wieś Mokrsko i moŜe być problem. Nie wszyscy mieszkańcy  wyraŜa zgodę na przekopanie 
po raz  któryś swojej działki. Jest to jednak problem tej firmy. Nam jako Gminie moŜe 
gazociąg  utrudniać pewne działania inwestycyjne. 
Wiadomo, Ŝe miejscem docelowym dla gazociągu jest Wieluń, gdzie jest duŜo firm. Poza tym 
podłączenie pod blok daje firmie duŜo odbiorców. 
Przewodnicząca Rady – Wydaje mi się, Ŝe pan Wójt ma rację iŜ miejscem docelowym dla 
gazociągu jest Wieluń. Firmie nie chodzi o to, Ŝe ktoś weźmie gaz do podłączenia kuchenki 
ale o ogrzewanie całych osiedli. To co my weźmiemy na wsi to jest niewiele.  
Przebieg gazociągu jest naniesiony w planie zagospodarowania Gminy. UwaŜam, Ŝe jest to ta 
sama trasa.  Zanim gaz będziemy mieli w mieszkaniach upłynie jeszcze sporo czasu.  Nikt nie 
podłączy się do przesyłu. Od stacji redukcyjnej muszą być robione projekty na sieć 
rozdzielczą. Firma Brzozowski  pojawiła się juŜ kiedyś w gminie. UwaŜam, Ŝe nie ma 
potrzeby dłuŜej dyskutować na temat gazu. Nie jest to tematem porządku obrad sesji. 
Poczekajmy co będzie się działo dalej. 
 
 

P u n k t  8 
 

Uchwalenie regulaminu wynagradzania nauczycieli na 2007 rok  
 

Głos zabrał Wacław Urbaniak, Sekretarz Gminy 
Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo! Na spotkaniu w dniu 10 lutego br  z 
dyrektorami szkół i przedstawicielem Oddziału ZNP w Mokrsku analizowaliśmy moŜliwości 
finansowe  zaktualizowania regulaminu wynagradzania nauczycieli szkół i przedszkoli. 
Ustawa nakłada na nas obowiązek corocznego uchwalania regulaminu. Na tym spotkaniu 
zostały ustalone propozycje zmian, które zostały uwzględnione  w projekcie regulaminu jaki 
otrzymaliście. 
Przypomnę co zostało zmienione w stosunku do regulaminu jaki obowiązywał w roku 
ubiegłym : 
- strona 3 § 5 pkt.3  po wyrazach ”do 5%„ zostało dopisane słowo „miesięcznego”. Po 
   zmianach punkt ten będzie brzmiał: 
   „”§ 5.3. Wysokość dodatku motywacyjnego moŜe wynosić: do 5% miesięcznego 
   wynagrodzenia zasadniczego, wypłacanych w dwóch transzach: I transza – na koniec lipca, 
   II transza na koniec grudnia” 
- strona 4  § 6 1. Nauczycielom, którym powierzono stanowisko dyrektora lub inne 
    stanowisko kierownicze przewidziane w statucie szkoły przysługuje dodatek funkcyjny w 
    wysokości: 
    1/ dyrektorowi szkoły liczącej do 50 uczniów  - 271 zł. Kwota nie została zmieniona 
          od  51 do 100 uczniów - 355 zł,  poprzednio  329 zł 
   od 101-150 uczniów  - 373 zł, było 366 zł 
   powyŜej 150 uczniów  - 392 zł, było 385 zł 
   2/ Dyrektorowi przedszkola czynnego 5 godzin dziennie – 177 zł, było 155 zł 
   3/ Dyrektorowi przedszkola czynnego ponad 5 godzin dziennie 276 zł, było 232 zł. 
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Generalnie stawki wzrosły o inflację  tj.o 1,9%. Kwotowo jest to około 20 zł. 
Wysokość stawek została uzgodniona na spotkaniu. Te same propozycje regulaminu 
analizowaliście Państwo na komisjach. W związku z tym proponowałbym o podjęcie uchwały 
i przyjęcie regulaminu  o treści, która została wspólnie  w konsensusie wypracowana. 
 
 
Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu panią  Prezes ZNP Teresę 
Szmigiel. 
Pani Teresa Szmigiel , Prezes ZNP – Jestem Prezesem Związku Nauczycielstwa Polskiego 
działającego na terenie Gminy Mokrsko i reprezentującego interesy  wszystkich nauczycieli. 
Projekt regulaminu wynagradzania nauczycieli szkól, przedszkoli i placówek oświatowych 
prowadzonych przez Gminę Mokrsko skonsultowano w dniu 10 lutego 2007r na spotkaniu  z 
dyrektorami szkół podstawowych, dyrektorem gimnazjum, dyrektorami przedszkoli i 
Prezesem ZO NZP w Mokrsku Ze strony Urzędu Gminy udział wzięli: Wójt Gminy Tomasz 
Kącki, Skarbnik Gminy Renata Nagła, Sekretarz Gminy Wacław Urbaniak i p.Halina 
Kowalska. 
Na spotkaniu przedstawiono projekt  podwyŜek tylko dodatku funkcyjnego tj.dla nauczycieli, 
którym powierzono stanowisko dyrektora szkoły lub przedszkola w zaleŜności od liczby 
uczniów w danej placówce. Niektórzy dyrektorzy otrzymali  podwyŜkę 7 zł brutto jak w 
Mokrsku i Gimnazjum, a  pozostali dyrektorzy  szkół otrzymali 26 zł brutto w tym jest 20 zł 
na dojazdy  i załatwiania spraw w  Urzędzie Gminy. Praktycznie podwyŜka nie objęła 
nauczycieli czynnych.  Dyrektorzy przedszkoli otrzymali po 22 zł a niektórzy  44 zł 
Na spotkaniu nikt nie zabrał głosu, dopiero później na posiedzeniu komisji socjalnej w 
którym brałam udział powstała  dyskusja. W ubiegłym roku udało nam się wywalczyć więcej 
na podwyŜki.  Muszę wyrazić niezadowolenie nauczycieli z podwyŜek, gdyŜ podwyŜka nie 
objęła dodatku z tytułu pełnienia funkcji wychowawcy klasy, opiekuna klasy czy dodatku 
mieszkaniowego. Stawki pozostały na poziomie roku 2006. Rozumiem, Ŝe wszystko rozbija 
się o środki finansowe, ale jako prezes O/ZNP w Mokrsku reprezentującego interesy 
nauczycieli pragnę w ich imieniu wyrazić niezadowolenie. Nauczyciele liczą jeszcze, Ŝe 
dostaną podwyŜkę od swojego ministra  Romana Giertycha, który podwyŜkę obiecał a jeszcze 
jej nie widać. 
W trosce o wszystkich nauczycieli, aby Ŝadna szkoła nie została zlikwidowana przychylam 
się i akceptuję projekt regulaminu wynagradzania nauczycieli. 
Radna Grześlak  - jak były ustalenia podwyŜek dla nauczycieli czy udział brała komisja 
oświaty. W ubiegłym roku były dość znaczące podwyŜki dla nauczycieli. Okazało się nawet, 
Ŝe Pani Skarbnik nie miała zabezpieczonych środków na podwyŜki. Rozumiemy 
niezadowolenie nauczycieli, ale budŜet jest jaki jest. Być moŜe na przyszły rok będzie moŜna 
nauczycielom dać większe podwyŜki. 
Radny Piśniak Arkadiusz – w posiedzeniu brałem udział  tylko ja, jako Przewodniczący 
Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Spraw Socjalnych, Prawa i Porządku Publicznego. 
Radny Majtyka –  odczytuję trochę jako dziwny głos pani Prezes ZNP poniewaŜ 
otrzymaliśmy projekt regulaminu wynagradzania nauczycieli, na którym jest napisane, iŜ 
został on uzgodniony  w dniu 10.02.2007 z dyrektorami szkół, przedszkoli oraz 
przedstawicielem związków zawodowych. Na komisjach nie było Ŝadnego głosu od 
nauczycieli, Ŝe podwyŜki  są za małe. 
Wójt Gminy – proponuje aby pani Kowalska przedstawiła  o ile wzrastają pensje nauczycieli 
w tym roku i  ewentualnie o ile wzrosły wynagrodzenie rok temu. 
Pani Kowalska Halina -  wskaźnik rewaloryzacji wynagrodzenia na 2007 rok wynosi 1,9%. O 
ten procent  wzrasta płaca zasadnicza nauczycieli i wszystkie pochodne, które są naliczane od 
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płacy zasadniczej oraz dodatek funkcyjny dla dyrektorów. Wszyscy dyrektorzy poza szkołą w 
Mokrsku otrzymali  20 zł więcej na dodatku na dojazdy do Urzędu Gminy.  
Taka propozycja została przedstawiona na spotkaniu z dyrektorami placówek oświatowych i 
przedst. .O/ZNP w Mokrsku. Na tym spotkaniu Dyrektorzy nie wnieśli Ŝadnych uwag. Jeśli  
mieli  jakieś uwagi lub inne propozycje mogliśmy rozmawiać i dyskutować na spotkaniu aby 
wypracować wspólne stanowisko. Dziwię się dlaczego dopiero dzisiaj na sesji pani Prezes o 
tym mówi.  
Pani  Teresa Szmigiel Prezes O/ ZNP w Mokrsku   - prawda jest taka, Ŝe na spotkaniu nikt się 
z nauczycieli nie odzywał, dopiero po była dyskusja. Jak juŜ wcześniej mówiłam, rozumiejąc 
trudną sytuację finansową Gminy, Związek ZNP O/w Mokrsku przychyla się i akceptuje oraz 
opiniuje pozytywnie regulamin wynagradzania nauczycieli. 
Wójt Gminy  - jeśli będą podwyŜki, o których mówił Minister Giertych, płace nauczycieli 
wzrosną o 5% ( 1,9 % + 3,1%). Zastanawiam się tylko, czy samorządy otrzymają środki na 
podwyŜkę. Jeśli będziemy musieli wygospodarować  w budŜecie dodatkowo 3% na 
podwyŜkę płac dla nauczycieli to moŜemy mieć pewien problem finansowy. 
 
PoniewaŜ więcej głosów w dyskusji nie było Przewodnicząca Rady poprosiła o 
przedstawienie opinii Komisji.. 
Pan Arkadiusz Piśniak  - przedstawił ustną opinię Komisji odnośnie projektu regulaminu 
wynagradzania nauczycieli. 
Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia, Spraw Socjalnych, Prawa i Porządku Publicznego w 
wyniku głosowania  pozytywnie zaakceptowała projekt uchwały w sprawie regulaminu 
wynagradzania nauczycieli szkół, przedszkoli  oraz placówek oświatowych prowadzonych 
przez gminę. 
Pani GraŜyna Grzeslak – przedstawiła opinię zbiorczą Komisji Rewizyjnej oraz Komisji 
Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa, Zaopatrzenia Ludności i Ochrony 
Środowiska. 
W dniu 22 lutego br  wspólnie obradowała Komisja Rewizyjna oraz Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa, Zaopatrzenia Ludności i ochrony Środowiska i 
pozytywnie zaakceptowała projekt regulaminu wynagradzania nauczycieli na rok  2007. 
 
Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła Komisję Uchwał i Wniosków o przedstawienie 
projektu uchwały. /Zał.Nr 2/ 
 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr V/14/07 w sprawie wynagradzania 
nauczycieli szkół, przedszkoli i placówek oświatowych prowadzonych przez gminę. 
 
 

P u n k t   9 
 

Uchwalenie Gminnego Programu Profilaktyki  
i Rozwi ązywania Problemów Alkoholowych na 2007 rok  

 
 
 

Głos zabrała pani Beata Marczak – Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych wraz z załącznikami powstał w oparciu o ustawę o wychowaniu w 
trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, która nakłada na gminę obowiązek 
opracowania takiego regulaminu. Integralną częścią Gminnego Programu Profilaktyki i 
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Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2007 rok jest harmonogram zadań z zakresu 
profilaktyki i rozwiązywania problemów  alkoholowych. 
Zarówno program jak i  harmonogram  był przedstawiany na komisjach. Po komisjach pani 
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Mokrsku złoŜyła wniosek o utworzenie świetlicy 
socjoterapeutycznej. Wniosek został uwzględniony. W związku z tym zaszła konieczność 
zmiany w harmonogramie jeśli chodzi o finansowanie zadań, i tak: 
- w punkcie 7 harmonogramu  dopisano dodatkowo świetlicę w Mokrsku przy Szkole 
   Podstawowej  zmniejszając o 100 zł kwotę na dofinansowanie świetlic. Po zmianach na 
   kaŜdą świetlicę przypada 900 zł.  
- w punkcie 11 na realizację szkolnych programów profilaktycznych  zwiększono o 200 zł 
  kwotę dla Szkoły Podstawowej  w Mokrsku w związku z utworzeniem świetlicy.   
- w punkcie 12  Szkoła Podstawowa w Komornikach tj. przebudowa boiska szkolnego i 
   zakupy inwestycyjne dla realizacji programu profilaktycznego dla szkoły kwota 18.300 
   zł/było 18.600/ 
Pan Marek Mielczarek – doszły do mnie słuchy, Ŝe nie moŜemy prowadzić z tych pieniędzy  
inwestycji. W punkcie 12 harmonogramu wyraźnie pisze „ przebudowa boiska szkolnego” a 
nie budowa.. My modernizujemy istniejące boisko. 50 % z tych środków zostanie 
przeznaczone na usprzętowienie tj. zakup  koszy, piłek itd. W Komornikach nie ma Ŝadnego 
klubu sportowego. UwaŜam, Ŝe propozycja jest słuszna aby pieniądze w ten sposób podzielić. 
 
PoniewaŜ więcej głosów w dyskusji nie było Przewodnicząca Rady poprosiła o 
przedstawienie opinii Komisji. 
Radny Arkadiusz Piśniak – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Spraw 
Socjalnych, Prawa i Porządku Publicznego 
Komisja w wyniku  dyskusji pozytywnie opiniowała projekt uchwały w sprawie Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2007 rok. 
Rada Grześlak GraŜyna  -  Komisja Rewizyjna wspólnie z Komisją Rozwoju Gospodarczego, 
Finansów, Rolnictwa, Zaopatrzenia Ludności i Ochrony Środowiska w dniu 22 lutego 
pozytywnie zaopiniowała Gminny Program profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2007 r. 
 
Następnie Przewodnicząca poprosiła Komisje Uchwał i Wniosków o przedstawienie projektu 
uchwały /zał.Nr 3/ 
 
Rada Gminy w Mokrsku jednogłośnie podjęła uchwałę Nr V/15/07 w sprawie  
uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2007 rok 
 

 
P u n k t   10 

 
Podjęcie uchwał w sprawie:  

 
a/ zaliczenia drogi na terenie Gminy Mokrsko do kat egorii dróg gminnych  
 
Głos zabrał pan Wacław Urbaniak – Sekretarz Gminy 
Punkt ten miał wejść pod obrady poprzedniej sesji. PoniewaŜ nie było opinii Zarządu Powiatu 
został zdjęty z porządku obrad. Sprawa dotyczy drogi, która jest  w tej chwili drogą 
wewnętrzną. Aby  zaliczyć ją do kategorii dróg gminnych wymagana jest określona procedura 
prawna. Do Pani Przewodniczącej wpłynęło pismo Zarządu Powiatu  wyraŜające zgodę na 
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przekwalifikowanie drogi wewnętrznej na drogę gminną. W związku z tym  prosiłbym 
Wysoką Radę o przychylenie się do naszego wniosku  i podjęcie stosownej uchwały. 
Przed poprzednią sesja wszyscy radni otrzymali projekt uchwały wraz z wykazem dróg 
gminnych, gdzie zaznaczona została przedmiotowa droga. /projekt uchwały stanowi załącznik 
Nr 4 do protokółu. Załącznik Nr 5 stanowi Uchwała Nr 9/07 Zarządu Powiatu  z dnia 6 lutego 
2007r/ 
Wójt Gminy – Jest to droga w Krzyworzece na którą opracowany był projekt, nazywa się 
Chotów-Krzyworzeka.  Droga ta biegnie od drogi asfaltowej obok  posesji p.Chwindy, przez  
Jankus,  łącznik i dalej w kierunku zbiornika wyrównawczego i drogi na  Brzeziny, następnie 
skręca do OŜarowa. Brakowało fragmentu drogi na Jankusie i łączniku. 
 
PoniewaŜ więcej głosów w dyskusji nie było Przewodnicząca Rady poprosiła Komisję 
Uchwał i Wniosków o przedstawienie projektu uchwały. 
 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr V/16/07 w sprawie zaliczenia drogi na 
terenie Gminy Mokrsko do kategorii dróg gminnych. 
 
b/ uchwalenia stawek za lokale u Ŝytkowe  
 
 
Przewodnicząca Rady - Sprawa stawek  była omawiana na posiedzeniu Komisji Oświaty, 
Kultury, Zdrowia, Spraw Socjalnych, Prawa i Porządku Publicznego  oraz na wspólnym 
posiedzeniu Komisji Rewizyjnej i Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Zaopatrzenia 
Ludności i Ochrony Środowiska. Wszyscy radni zapoznali się z tematem. Przypomnę, Ŝe 
chodzi o podwyŜszenie stawek o 1,9% tj o koszty inflacji. 
 
PoniewaŜ nikt z radnych w tym punkcie nie zechciał zabrać głosu Przewodnicząca Rady 
poprosiła Komisję Uchwał i Wniosków o odczytanie projektu uchwały. /zał.nr 6/ 
 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr V/17/07 w sprawie ustalenia 
minimalnej stawki czynszu najmu za lokale uŜytkowe. 
 
c/ utworzenia i przyj ęcia statutu Gminnej Biblioteki Publicznej w Mokrsku  
 
Głos zabrał Sekretarz Gminy, Wacław Urbaniak.. 
Szanowni Państwo, otrzymaliście przed komisjami projekt uchwały  Rady Gminy w sprawie 
utworzenia i przyjęcia statutu Gminnej Biblioteki Publicznej w Mokrsku. Do uchwały były 
załączone obowiązujące przepisy w tym temacie. 
Z inicjatywą  wystąpiły panie bibliotekarki, które śledząc na bieŜąco obowiązujące prawo  
zaproponowały takie rozwiązania.  Jest to jak gdyby powrót  i ma cechy  tego co 
obowiązywało w 1999r. W projekcie tej uchwały mówi się o utworzeniu Gminnej Biblioteki 
w Mokrsku anulując jednocześnie uchwały poprzednie. Ówczesne przepisy 
najprawdopodobniej skłoniły ówczesną Radę Gminy  aby przy kaŜdej szkole została 
utworzona biblioteka publiczno-szkolna. Teraz aby uregulować sprawy  zgodnie z przepisami 
zacytowanymi w projekcie uchwały, jak równieŜ aby Gminna Bibliotek Publiczna spełniała 
warunki  jednostki kultury, zaproponowano taki projekt uchwały wraz z załączonym statutem 
Gminnej Biblioteki Publicznej w Mokrsku. 
Czy mam odczytać projekt uchwały czy teŜ  przyjmiemy,  Ŝe radni znają temat poniewaŜ było 
to omawiane na komisjach . 
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Przewodnicząca Rady -  Było to omawiane na posiedzeniach komisji, opinie komisji w tej 
sprawie były pozytywne.  
Proszę Sekretarza o odczytanie projektu uchwały.  
/Projekt uchwały wraz z projektem statutu GBP w Mokrsku   stanowi załącznik Nr 7 do 
protokółu. Załącznik Nr 8 stanowi ustawa z dnia 27 czerwca 1997r o bibliotekach, załącznik 
Nr 9 stanowi ustawa z dnia 25 października 1991r o organizowaniu i prowadzeniu 
działalności kulturalnej/ 
 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr V/18/07 w sprawie utworzenia i 
przyjęcia statutu Gminnej Biblioteki Publicznej Mokrsku. 
 

 
P u n k t   11 

 
Informacja na temat przekształcenie gminnej orkiest ry dętej  

w orkiestr ę stra Ŝacka dętą w OŜarowie  
 
 

Głos zabrał radny Majtyka Grzegorz  - w 2003 roku powołana została Gminna Orkiestra Dęta 
w OŜarowie. Powstała  na bazie orkiestry oŜarowskiej działającej od 1916r, na instrumentach 
pozostałych po tej orkiestrze. Staraliśmy się środki na instrumenty, na umundurowanie i 
wszędzie nas odrzucano. W składzie orkiestry  gro członków jest z OŜarowa, 1 uczestnik jest 
z Komornik, 2 grających z Mokrska i 1 z Krzyworzeki.  
Przekształcenie tej orkiestry w orkiestrę straŜacką spowodowane jest tym, Ŝe OSP jako 
organizacja pozarządowa moŜe starać  się o środki zewnętrzne na umundurowanie czy 
instrumenty. JeŜeli chodzi o działalność tej orkiestry to nic się nie zmieni.  
Przy OSP w Słupsku jest orkiestra dęta, która  jest finansowana przez Gminę, bierze udział w 
róŜnych uroczystościach gminnych.  
Orkiestra z OŜarowa działałaby na podobnych zasadach. Nadzór merytoryczny mogłaby 
sprawować GBP a w przyszłości gdy powstanie GOK mogłaby  przynaleŜeć do niego. 
Wójt Gminy -  tak jak  radny Majtyka powiedział pewne sprawy się nie zmieniają, pozostaje 
tylko kwestia nazewnictwa.  W jaki sposób  ma być przekształcona wydaje mi się, Ŝe nie ma 
to znaczenia, czy ma być to uchwała OSP czy Rady czy tylko zapis w protokóle sesji. 
Orkiestra jak istniała tak będzie istnieć. Część pieniędzy na orkiestrę była przeznaczana z 
budŜetu Gminy z działu kultury i tak pozostanie. Umiejscowienie jej będzie tylko przy OSP w 
OŜarowie. JeŜeli ktoś z innej miejscowości będzie chciał grać w tej orkiestrze nie będzie 
sprzeciwu. 
Radny Dudek Czesław –  JeŜeli mamy tworzyć orkiestrę dętą przy straŜy w OŜarowie to 
wydaje mi się, Ŝe powinna być w tej sprawie uchwała  Zarządu jednostki OSP. Poza tym 
Zarząd Gminny OSP powinien wiedzieć, Ŝe tworzy się  drugą orkiestrę straŜacką. 
JeŜeli orkiestra w OŜarowie nazywała się „gminna” to niech tak pozostanie. Czy straŜy 
potrzebne są 2 orkiestry dęte? JeŜeli przekształca się  biblioteki w instytucje kultury, które 
mają sprawować nadzór nad zespołami   śpiewaczymi, to wydaje mi się, Ŝe równieŜ moŜe 
opiekować się gminna orkiestra dęta. 
Radny szaniec Wojciech -   Jestem członkiem straŜy i mogę powiedzieć, Ŝe na ostatnim 
zebraniu jednostki była podjęta  i przegłosowana uchwała w sprawie  przyjęcia pod opiekę 
orkiestry dętej w OŜarowie. 
Radny Dudek Czesław -  czy jest uchwała Zarządu Gminnego OSP w tej sprawie? Nie ma. 
Czy jest opinia, nie ma. Nie wiem czy jest to prawnie abyśmy podejmowali uchwałę w tej 
sprawie 
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Przewodnicząca Rady – rozumiem, Ŝe są 2 wnioski, Radnego Majtyki o przekształcenie 
orkiestry gminnej w orkiestrę straŜacką i wniosek radnego Dudka o pozostawienie 
dotychczasowego nazewnictwa orkiestry. 
 
Wójt Gminy – w dokumentach jakie są, orkiestra gminna nie ma Ŝadnego umocowania 
prawnego. 
Radny Majtyka -  ta orkiestra powstała na bazie instrumentów jakie pozostały po orkiestrze w 
OŜarowie. Pan Szaniec, był członkiem starej orkiestry w OŜarowie i po jej  rozpadzie 
zabezpieczył instrumenty. W momencie gdy na nowo chcieliśmy reaktywować orkiestrę 
przekazał je z powrotem dla orkiestry. Ówczesne władze chciały aby  była to Gminna 
orkiestra dęta, a mogła  z powodzeniem nazywać się orkiestrą straŜacką. Czy ta orkiestra 
będzie się nazywać straŜacka czy gminna nic się nie zmienia jeśli chodzi o finansowanie. 
StraŜ z tego tytułu nie ponosi Ŝadnych kosztów. Na zebraniu straŜackim  w OŜarowie była 
podjęta uchwała, w zebraniu brali udział przedstawiciele Zarządu Gminnego OSP, nikt nie 
wnosił Ŝadnego sprzeciwu. 
Przewodnicząca Rady – Na komisji Oświaty był ten temat zasygnalizowany, ale proszę 
potraktować, Ŝe dzisiaj jest to informacyjnie, poniewaŜ nie było tego punktu w porządku 
obrad, sprawa została wniesiona dopiero na  sesji. W związku z tym nie będziemy 
podejmować w tej sprawie podejmować dzisiaj Ŝadnej uchwały.  
Radny Szaniec Wojciech -  Gdy orkiestra w OŜarowie się rozpadła, ja instrumenty 
przechowałem i o nie dbałem. Były to   klarnety, trąbki, alty, perkusja. Zostało to wszystko 
teraz  przekazane aby młodzieŜ. dalej się uczyła. RównieŜ swoją prywatną trąbkę 
przekazałem Jak będzie to orkiestra straŜacka,  moŜna otrzymać dodatkowe środki. Poza tym  
są róŜne konkursy, pokazy orkiestr straŜackich na których nasz zespół moŜe równieŜ się 
zaprezentować. 
Radny Dudek -  przy powstawaniu tej orkiestry trzeba było od razu powiedzieć , Ŝe ma to być 
orkiestra straŜacka a nie gminna. Nie mówię o Ŝadnym rozbijaniu orkiestry. W owym czasie 
Zarząd Gminny OSP nie był zainteresowany  tworzeniem 2 orkiestr i dlatego powstała nazwa 
„gminna” 
Radny Majtyka – jakie koszty ponosi Zarząd Gminny OSP  w związku  z orkiestrą straŜacką 
W Słupsku? 
Radny Kmiecik – jak były dzielone  środki na poszczególne jednostki na posiedzeniu Zarządu 
Gminnego OSP, to Słupsko otrzymywało moŜna powiedzieć na 2 jednostki na straŜ i orkiestrę 
Radny Majtyka  - przy uchwalaniu budŜetu były środki przeznaczane na orkiestrę w Słupsku i 
w OŜarowie i tak pozostanie.  
Radna Grześlak GraŜyna  – spieramy się  jak ma nazywać się orkiestra w OŜarowie, czy to 
ma być orkiestra straŜacka czy gminna. WaŜniejsze jest aby  grały na uroczystościach 
gminnych. Bywało tak, Ŝe podczas gminnych uroczyści  majowych nie miał kto zagrać nawet 
hymnu pod pomnikiem Jeśli są orkiestry  to niech występują na  uroczystościach 
Pani Przewodnicząca Rady – Radny Dudek obawia się,  Ŝe kiedy orkiestra w OŜarowie 
zostanie włączona do straŜy, to część budŜetu ze straŜy moŜe być zabrane na ta orkiestrę. 
Proponuje zamknąć  dziś dyskusję na ten temat a do sprawy powrócimy na następnej sesji . 

 
 

P u n k t  12 
Interpelacje, zapytania i wolne wnioski  

 
 

Radny Rzepka Wiesław  
- na przystanku PKS na Zmyślonej na tzw.Sadzawkach” brak jest kosza na śmieci, 
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- czy byłoby moŜliwe  zapoznanie radnych  z informacją  co robi brygada gminna i  sprzęt. 
   Na kaŜdej sesji pan Wójt  krótko przedstawiłby nam  gdzie sprzęt pracował  i co robili 
   pracownicy.  
Radny Słowik  - ksiądz proboszcz z Mokrska zwrócił się  z prośbą o wycięcie drzew 
naprzeciwko kościoła po drugiej stronie drogi obok transformatora 
Przewodnicząca Rady -  ksiądz proboszcz zgłaszał równieŜ mnie tą sprawę na zebraniu w 
Urzędzie Gminy sprawie kanalizacji . Te drzewa rosną w pasie ogrodzenia. Są to  drzewa 
samosieje. Pracownicy Urzędu Gminy niech  sprawdzą  czy drzewa rosną w pasie drogi i o 
wycięcie drzew naleŜy wystąpić w formie  interpelacji do PZD czy  teŜ   właściciel posesji  
/parafia/ powinien je wyciąć we własnym zakresie. 
Radny Szaniec  Wojciech  
-  chciałem zgłosić sprawę, która była poruszana na zebraniu wiejskim a mianowicie:  
    wyczyszczenie rzeki OŜarki, która płynie od samych Brzezin. Połowę rowu jest juŜ 
    zamulone. Nie pamiętam kiedy była rzeka czyszczona. 
- Druga sprawa dotyczy wniosku o nadanie Honorowego Obywatela Gminy Mokrsko. 
   Rozmawiałem z panem Sowińskim, byłym lekarzem Ośrodka w OŜarowie na ten temat. Pan 
   Sowiński prosił aby nie występować o nadanie  tytułu honorowego obywatela gminy 
   Mokrsko dla niego. Stwierdził, Ŝe ma odznakę ZasłuŜony dla Województwa    Sieradzkiego 
   i to mu wystarczy. 
   Mam przygotowany drugi wniosek o nadanie tytułu honorowego obywatela Gminy 
   Mokrsko dla pani Sołtysiak, który pozwolę sobie odczytać./treść wniosku radny odczytał/ 
Przewodnicząca Rady –Większość zna p.Sołtysiak i to wszystko co jest napisane we wniosku 
jest zgodne z prawdą.  Pani Sołtysiak rzeczywiście  przez długie lata pracowała społecznie dla 
dobra wsi OŜarów i gminy. 
Radna Grześlak GraŜyna  
   sprawę tą zgłaszałam juŜ w poprzedniej kadencji. Ówczesny pan Wójt mówił, Ŝe nie jest to 
   sprawa Gminy. Sprawa dotyczy uwaŜam nie tylko Mokrska ale innych miejscowości., 
   bowiem chodzi mi o znaki, które informują gdzie jest cmentarz. Są  bardzo juŜ zniszczone,  
   zardzewiałe i wyglądają mało estetycznie. NaleŜałoby je  zdjąć  albo odnowić. 
- Wiemy jaka  jest sytuacja w szpitalach. W duŜej części szpitale są    likwidowane. MoŜe 
   wskazane byłoby poprosić na którąś z sesji dyrektora szpitala aby    zapoznał nas z  sytuacją 
   szpitala wieluńskiego. Poza tym zmieniła się ustawa o    ratownictwie medycznym  i moŜe 
   ktoś przybliŜyłby nam ten temat. Wiem, Ŝe w poprzedniej    kadencji był zapraszany 
   przedstawiciel  szpitala na sesję i informował o tych sprawach 
Radny Mielczarek Marek – ponawiam interpelację w sprawie udroŜnienia rowu przy drodze 
powiatowej na odcinku od pana Adamka w stronę Krzyworzeki. O ile pamiętam sprawa była 
zgłaszana na sesji w dniu 28 grudnia 2006r. 
Radna Gładysz Irena -  podobna sprawa jest w Chotowie. Zgłosił się do mnie pan Kryściak w 
sprawie  udroŜnienia  rowu przy drodze powiatowej. Rów jest prawie zrównany z drogą i 
woda przelewa mu się na podwórko. Taka sytuacja jest jeszcze przy kilku posesjach 
tj.p.Juszczaka  i p.Krawczyka. 
Radny Majtyka Grzegorz- mam  sprawę dosyć bulwersującą. Otrzymałem list od pani 
Pilarskiej z Mokrska, nie wiem kto go jeszcze otrzymał. Czy mam  go odczytać czy teŜ 
przekazać panu wójtowi. 
Radna Grześlak – ja  jako Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej równieŜ otrzymałam ten list. 
Wójt Gminy – list ten równieŜ ja otrzymałem. 
Przewodnicząca  Rady -  Proponuję tą sprawa zająć się na następnej sesji. 
Radny Majtyka – moŜe ja krótko powiem o co chodzi. 
Przewodnicząca Rady – MoŜe najpierw ja powiem kila słów. Pracowałam w Urzędzie Gminy 
i zajmowałam się inwestycjami. Sprawa o której pisze pani Pilarska związana jest z 
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gazociągiem. Radni poprzedniej kadencji znają tą sprawę. To nie jest moja sprawa. Ja nikomu 
nic złego nie zrobiłam. Pani Pilarska odwoływała się od decyzji. Samorządowe Kolegium  
Odwoławcze o ile pamiętam utrzymało  decyzję w mocy.  Ja dzisiaj nie chciałabym się za 
bardzo wypowiadać. Są to juŜ sprawy dość odległe. Wiele z tych spraw  juŜ zapomniałam.  
Jak wcześniej mówiłam, to nie jest moja sprawa, ja działałam dla dobra Gminy.  
Powiem tylko, Ŝe przy pierwszej telefonizacji jaka była prowadzona, pani Pilarska nie 
wnosiła uwag, bo była zainteresowana załoŜeniem telefonu Przy drugiej telefonizacji 
prowadzonej przez Związek Gmin Ziemi Wieluńskiej pani Pilarska nie była zainteresowana 
juŜ telefonem i nie chciała przepuścić przez swoją działkę. Pan KrzyŜanowski, który był 
Przewodniczącym Społecznego Komitetu Budowy Telefonów przyszedł  któregoś dnia do 
Urzędu Gminy i powiedział : przekopaliśmy ogródek pani Pilarskiej, bo nie było jej w domu. 
A co miał  zrobić Społeczny Komitet Budowy Telefonów? Jedni ludzie czekali na telefony, a 
ktoś kto juŜ miał i nie był zainteresowany  nie chciał przepuścić przez działkę. Problemy były 
z kaŜdą inwestycją liniową. 
List, który napisała pani Pilarska otrzymałam dzisiaj przed sesją i nie zdąŜyłam przeczytać do 
końca. Potrzebuję trochę czasu aby sięgnąć do dokumentów. Mogę tylko powiedzieć, Ŝe 
sprawa dotyczy gazociągu, który ma przechodzić równieŜ przez działkę pani Pilarskiej, która 
jest daleko w polu.  
To Ŝe Sokół w tym czasie pracowała na inwestycjach, to wiesza się na niej  wszystko.  W tej 
chwili  sprawa dotyczy  mojej osoby, ale chcę powiedzieć, Ŝe w Urzędzie jest kilka osób które 
miały styczność z panią Pilarska i do których teŜ miała pretensje. 
Dzisiaj nie chcę  odczytywać listu. Chcę na spokojnie się z nim zapoznać poniewaŜ jest to 
oskarŜenie mojej osoby. Ja nic nie zabrałam pani Pilarskiej  do Komornik.  Wszystkie 
inwestycje liniowe idą przez działki właścicieli.  Inwestycje buduje się  dla wszystkich, dla 
społeczeństwa  a nie dla jednej osoby. 
Jeśli radni, którzy otrzymali ten list uwaŜają, Ŝe naleŜy go odczytać to proszę bardzo. 
Radny Dudek – uwaŜam, Ŝe jest to temat, który naleŜałoby zamknąć, zapomnieć i  drogą 
prawną odpowiedzieć. Pamiętam  jak  pisma od pani Pilarskiej  ciągle przychodziły i jak 
nachodziła niektórych radnych w domu. U mnie była  kiedyś 3 razy w tygodniu.  Udało mi się 
w jakiś sposób tą panią przekonać, to później pojechała do pana Przewodniczącego. 
Wydaje mi się, Ŝe naleŜy sprawę w jakiś sposób  wytonować i zamknąć.  
Radny Mielczarek Marek -  Pani Pilarska w poprzedniej kadencji niejednokrotnie zaszczyciła 
nas swoją osobą na sesji. Chodziło jej głównie o drogę. Sprawa ciągnęła się latami. 
Podam  inny przykład, który dotyczy pani Pilarskiej. Pani Pilarska była podłączona pod 
szambo szkolne. W pewnym momencie ktoś odciął ją od tego szamba. Nie wiem czy było to 
zrobione złośliwie, czy komuś przeszkadzało. Piwnica jej domu została zalana fekaliami. 
Miałem moŜliwość uczestniczenia w wizji lokalnej. Pani Pilarska twierdziła, Ŝe podłączenie 
się  do szamba szkolnego ze ściekami    jej się  naleŜy pomimo, Ŝe przez jej posesję przebiega 
kolektor ściekowy.  Nie podłączyła się do kolektora poniewaŜ  uwaŜała, iŜ nie stać ją zapłacić 
1200 zł. 
Sprawa ta  była  tematem ciągłych wizyt Pani Pilarskiej w Urzędzie Gminy jak równieŜ  
rozmów z radnymi.  
Radny Dudek  - Pani Przewodnicząca Rady jest kolejną osobą, wobec  której  chce się 
wywołać jakieś emocje. 
Radny Mielczarek – Chcę powiedzieć, Ŝe Pani Pilarska  niejednokrotnie zaszczyci  nas swoją 
obecnością  na sesji. 
Przewodnicząca Rady -  w swojej pracy zawsze kierowałam się dobrem ludzi. Jak mogłam 
kaŜdemu pomagałam, nigdy nie przeszkadzałam. Praca na stanowisku ds inwestycji nie jest 
łatwa.  śyczę  wielu jeszcze inwestycji liniowych w gminie. śyczę budowy gazociągu, 
budowy kanalizacji. DuŜo nas jeszcze czeka do zrobienia w tym zakresie. Niech wszyscy 
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przejdą to co ja. Wiem ile pracownik moŜe usłyszeć od ludzi przy budowie takich inwestycji. 
Za mojej kadencji cała gmina została zwodociągowania, dwa razy była prowadzona 
telefonizacja. Na ten temat mam bardzo duŜo do powiedzenia. Przedstawię tylko jedną taką 
sytuację:  przez jedną działkę nie przepuszczono  telefonizacji, bo ktoś nie był 
zainteresowany.  Osoba ta  powiedziała, połóŜcie kabel jak ja wykopię marchewkę. Pewnego 
dnia otrzymałam krótki telefon: dziś albo jutro moŜecie  połoŜyć kabel bo pojutrze juŜ Was na 
działkę nie wpuszczę. Wszystko trzeba było przejść. To, Ŝe dzisiaj  Pani Pilarska chce 
opluwać moją osobę, to brak mi słów. Nigdy nie pracowałam dla siebie, tylko dla ogółu 
mieszkańców tej gminy. 
Radny Majtyka – ja ten list otrzymałem  w piątek. MoŜe przychylę się do słów Pani 
Przewodniczącej i nie odczytam dzisiaj tego listu.  Do przyszłej sesji damy  czas Pani 
przewodniczącej na przygotowanie i wyjaśnienie, poniewaŜ pani Pilarska oskarŜa jej osobę o 
róŜne sprawy. Nie wiadomo do kogo ten list został jeszcze wysłany. 
Radna Grześlak  - na pewno sprawę naleŜy wyjaśnić, bo pani Pilarska będzie czekała na 
odpowiedź. Sprawę trzeba jakoś zakończyć. 
Pani Przewodnicząca – moŜe pan Wójt odpowie ile spraw  odnośnie pani Pilarskiej toczyło 
się w sądzie administracyjnym , ile spraw było w kolegium odwoławczym.  Sprawa Pani 
Pilarskiej jest otwarta cały czas. Jak ja tylko pamiętam i ci którzy bywali na sesjach powinni 
pamiętać, Ŝe zawsze było mówione : nie wchodzić na moją działkę. 
Pani ElŜbieta Ciura, sołtys sołectwa Mątewki -  rowy  przy drodze powiatowej naleŜy 
wyczyścić i udroŜnić nie tylko w Chotowie ale równieŜ na odcinku od Chotowa do końca 
Mątewek. 
Radny Juszczak – chciałem zgłosić interpelację pod adresem Powiatowego  Zarządu Dróg, a 
mianowicie o obcięcie  gałęzi drzew rosnących przy drodze powiatowej do OŜarowa. Wiele 
gałęzi jest nałamanych a niektóre drzewa to  strach, Ŝe się przewrócą gdy się ktoś o nie oprze. 
Wójt Gminy – są odpowiedzi z Powiatowego Zarządu Dróg na niektóre interpelacje. Pan 
Sekretarz je odczyta. 
Pan Wacław Urbaniak Sekretarz Gminy -  Pani Przewodnicząca , Szanowna Rado, Szanowni 
Państwo. Cały czas przekazujemy   do Powiatowego Zarządu Dróg sprawy  dotyczące dróg 
powiatowych. Pisma przekazywane są sukcesywnie zgodnie z zgłaszanymi przez Was 
sprawami. Pism jest b.duŜo i Powiatowy Zarząd Dróg odpowiada na nie w sposób ogólny i 
wymijający. Odczytam  jedną z odpowiedzi Powiatowego Zarządu Dróg z dnia 16 lutego 
2007r: „ W nawiązaniu do wniosków i interpelacji zgłoszonych na sesji Rady Gminy w 
Mokrsku i przedstawionych w piśmie znak:DOD/7040/14/06 dot.bieŜącego utrzymania na 
drogach powiatowych na terenie Gminy Mokrsko Powiatowy Zarząd Dróg w Wieluniu 
informuje, iŜ w okresie zimowym wykonujemy prace pielęgnacyjne przy zadrzewieniu, a w 
sprzyjających warunkach atmosferycznych wykonamy w miarę moŜliwości finansowych 
pozostałe zadania wymienione w piśmie.” 
Zgłaszane interpelacje są kierowane pod właściwy adres. Na interpelacje  otrzymujemy 
odpowiedzi, nie zawsze nas satysfakcjonujące.  
W poprzedniej kadencji teŜ były zgłaszane podobne interpelacje, tylko być moŜe dotyczyły 
innych miejscowości. Nie wiem  co moŜemy jeszcze więcej zrobić, Panie Wójcie? 
Wójt Gminy – My moŜemy tylko prosić. Na wycięcie drzew na Korei wydaliśmy decyzję. Jak 
PZD mówi ma to trwać około 2 lat. Powiatowy Zarząd Dróg ma część stałych pracowników, 
a część podobnie jak u nas, zatrudnionych jest   na robotach publicznych. I wtedy maja 
większe siły przerobowe. 
Następnie Wójt Gminy poprosił  Sekretarza o przedstawienie informacji o sposobie 
załatwienia interpelacji. 
Sekretarz Gminy Wacław Urbaniak: 
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- Radna Grześlak zgłosiła interpelacje odnośnie wycięcia drzew przy drodze Mokrsko-
    Słupsko, czyli na Korei 
    Odp. W dniu 20 marca 2006r Urząd Gminy Mokrsko wydał zezwolenie Powiatowemu 
    Zarządowi Dróg / pismo DOZ-7635/5/06/  na usunięcie następujących drzew: 80 szt akacji, 
    9 lip, 3 klonów, 1 topoli z  pasa drogowego drogi powiatowej na odcinku Mokrsko-
   Słupsko. Zgodnie z zezwoleniem wycięcie drzew nastąpi w okresie dwuletnim i będzie 
   polegać na systematycznej wymianie. 
   Państwa  słuszne uwagi  przekazaliśmy do PZD,  wydaliśmy decyzję, która umoŜliwia 
   działania im działanie a i tak jesteśmy na pozycji proszącego i ponaglającego 
- Sołtys Kowalski  zgłosił interpelacje o wycięcie 4 akacji przy drodze Chotów –Mokrsko 
   obok posesji p.Cichonia lub obcięcie gałęzi pochylonych nad linią energetyczna. 
   Interpelacja została przekazana równieŜ do PZD. 
Proszę nie traktować nas, Ŝe my bronimy się przed załatwieniem interpelacji oraz oceniać nas, 
Ŝe jest taka mała ich skuteczność. Nie mamy jednak przełoŜenia w powiecie,  owszem mamy 
teraz 1 radnego w powiecie, który moŜe wstawiać się za Wami. 
Radna Strózik – światło uliczne od krzyŜówki w Krzyworzece  w kierunku Turowa na 
połowie wsi świeci się bardzo słabo i b.późno a od nr 60 do 81 bardzo wcześnie się zapala. 
Przewodnicząca Rady – proponowałabym aby pani zgłosiła tą sprawę bezpośrednio do pana 
Gmura pokój nr 1 w Urzędzie Gminy. 
Pan Szkudlarek Zbigniew, sołtys – są dofinansowania do materiału siewnego Termin 
zgłaszania jest do 15 marca br. Wysokość dopłaty wynosi prawdopodobnie 50 zł na 1 ha. 
Podejrzewam, Ŝe pieniądze nie zostaną znów wykorzystane, jak do było z dopłatami do 
paliwa.  Nie wiem dlaczego w naszej gminie przy dopłacie do paliwa rolnik musiał okazać się 
umową notarialną jeŜeli dzierŜawi grunty od innego rolnika.  Jest to niezgodne z przepisami.  
Jutro przywiozę i pokaŜę panu Wójtowi wyjaśnienie  na ten temat.  300 mln zł zostało 
zwrócone do budŜetu państwa z tytułu nie wykorzystania dopłat przez rolników. 
Wracając do dopłat do materiału siewnego, chciałbym się dowiedzieć gdzie trzeba składać 
wnioski o dofinansowanie. 
Wójt Gminy -  na początku roku wysłaliśmy pismo do sołtysów informujące, o  dopłatach do 
materiału siewnego Pismo w tej sprawie formie emaila przyszło jeszcze do Urzędu w piątek. 
Sołtysi  otrzymali informację.  Nie zdąŜyłem się z nim jeszcze zapoznać poniewaŜ w ten 
dzień nie było mnie w Urzędzie. 
Pan Szkudlarek Zbigniew, sołtys. -  jeŜeli faktycznie termin składania wniosków jest do 15 
marca, to moŜe być tak, Ŝe iluś rolników nie złoŜy wniosków  z braku informacji. 
Wójt Gminy -   oprócz informacji, którą sołtysi  wywieszą na tablicy ogłoszeń, przygotujemy 
informację do księŜy z prośbą o odczytanie w kościołach podczas mszy.  
Pan Szkudlarek Zbigniew, sołtys. – chciałbym równieŜ uzyskać informację jak jest z 
dopłatami do paliwa. W ubiegłym roku składałem wniosek o dofinansowanie do paliwa. 
PoniewaŜ mam ciągnik na dotarciu zbierałem faktury za paliwo. W Urzędzie Gminy nie 
uznano mi dzierŜaw i odrzucono faktury. Twierdzono, Ŝe umowa musi być notarialna. Z 
informacji jakie posiadam wystarczy umowa dzierŜawy zawarta  na piśmie pomiędzy 
właścicielem a dzierŜawcą. 
Nie jest to duŜa kwota, bo tylko  38 zł na hektar, ale przy 10ha jest to juŜ kwota 380 zł. 
Dlaczego ja mam być stratny? 
Wójt Gminy –  Na pewno nie jest to problem tylko naszej Gminy. Jeśli chodzi o wykładnie 
prawną  tego przepisu  to moŜemy przygotować informację.  
Radny Szaniec Wojciech – jeŜeli pan sołtys jest tak dokładnie zorientowany, to chciałbym się 
zapytać czy dopłatę do paliwa moŜe otrzymać rolnik, który nie jest płatnikiem składki KRUS. 
Pan Szkudlarek Zbigniew, sołtys –   
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- Dopłatę do paliwa mogą otrzymać rolnicy, którzy składali wnioski suszowe i Wojewoda 
   wydał opinię pozytywną do wniosku. 
- Mam jeszcze pytanie dotyczące wycinania drzew. Kto  ma nadzór na tym. 
Sekretarz Gminy, Wacław Urbaniak – Szanowny Panie sołtysie. Drzewa jako nasze bogactwo 
są chronione. Aby wyciąć drzewo naleŜy złoŜyć wniosek w Urzędzie Gminy. Pracownik 
pismo rozpatruje i w zaleŜności od kompetencji, czy drzewo rośnie przy drodze powiatowej,  
czy gminnej , czy teŜ u właściciela odpowiednio kieruje wniosek. Za ścięcie drzewa bez  
zezwolenia  są b.duŜe kary. 
Pan Szkudlarek – kto decyduje, które drzewo ma być ścięte 
Sekretarz Gminy Wacław Urbaniak – ten, który składa wniosek określa, które drzewo chce 
wyciąć. Później komisja jedzie i sprawdza czy rzeczywiście to drzewo zagraŜa 
niebezpieczeństwu, czy jest spróchniałe itd. 
Wójt Gminy -  za wycięcie drzewa, które ma 100cm u góry w obwodzie grozi kara w 
wysokości 1000 zł. 
 
 
 

P u n k t    13 
 

Zamkniecie obrad sesji  
 

Przewodnicząca  Rady  -stwierdziła wyczerpanie się porządku obrad sesji. Podziękowała 
wszystkim za udział i następnie zamknęła obrady V sesji Rady Gminy w Mokrsku 
 
Na dzisiejszej sesji zostały podjęte następujące uchwały stanowiące integralną część 
protokółu: 
Lp. Nr uchwały  W sprawie 

 
1. V/14/07 Regulaminu wynagradzania nauczycieli szkól, przedszkoli i 

placówek oświatowych prowadzonych przez Gminę Mokrsko 
2. V/15/07 Uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2007 rok 
3. V/16/07 Zaliczenia drogi na terenie Gminy Mokrsko do kategorii dróg 

gminnych 
4. V/17/07 Ustalenia minimalnej stawki czynszu najmu za lokale uŜytkowe 
5. V/18/07 Utworzenia i przyjęcia statutu Gminnej Biblioteki Publicznej w 

Mokrsku 
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Na powyŜszym protokół zakończono i podpisano: 
 
 
Protokółowała:      Przewodnicząca  Rady Gminy 
 
Ewa Jędrzejak        Sabina Sokół 
 
 
 
Niniejszy protokół obejmuje: 
1.Streszczenie przebiegu obrad sesji od strony1 do 23 
2.Podjęte uchwały od strony 24 - 
3.Załączniki jak niŜej: 
 
Lp. Treść załącznika Ilość stron 

 
1. Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy Mokrsko w 

okresie między sesjami 
2 

2. Projekt uchwały w sprawie wynagrodzenia 
nauczycieli szkól, przedszkoli i placówek 
oświatowych prowadzonych przez gminę wraz z 
projektem regulaminu 

12 

3. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2007 rok 

8 

4. Projekt uchwały w sprawie zaliczenia drogi na terenie 
Gminy Mokrsko do kategorii dróg gminnych 

3 

5. Uchwała Nr 9/07 Zarządu Powiatu w Wieluniu z dnia 
6 lutego 2007r w sprawie wyraŜenia opinii dotyczącej 
zaliczenia drogi połoŜonej na obszarze Gminy 
Mokrsko do kategorii dróg gminnych /ksero/ 

1 

6. Projekt uchwały w sprawie ustalenia minimalnej 
stawki czynszu najmu za lokale uŜytkowe 

1 

7. Projekt uchwały w sprawie utworzenia i przyjęcia 
statutu GBP w Mokrsku wraz z projektem statutu 

4 

8. Ustawa z dnia 27 czerwca 1997r o bibliotekach 10 
9. Ustawa z dnia 25 października 1991r o organizowaniu 

i prowadzeniu działalności kulturalnej 
13 

 
 

 


